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Rozhovor s
Marianom Faziom

Nový generálny vikár Opus Dei
hovorí o reakcii pápeža
Františka, keď ho informoval o
svojom menovaní, ako aj o
svojich nových úlohách a
povinnostiach. Publikované
Argentínskou katolíckou
tlačovou agentúrou (AICA).

18.12.2014

Ako ste prijali správu o svojom
menovaní. Čo vám povedal biskup
Echevarría?



Určite to bolo prekvapenie.
Menovania v Cirkvi sú povolaním k
službe iným, a nie príležitosťou na to,
aby sa človek usiloval o tituly a
budoval si dobrý kariérny profil.
Prelát mi vyjadril svoju dôveru a
láskyplný postoj, ďalej mi povedal, že
táto nová úloha si vyžaduje veľa
modlitieb a úsilia zblízka sprevádzať
ľudí. Jedným z dôvodov pre ,,nové
posily" je schopnosť cestovať a
sprevádzať ľudí, ktorí sa nachádzajú
v prednej línii, byť im nablízku, a tak
ich môcť počúvať a povzbudzovať.

Kedy prevezmete túto funkciu, a
aké praktické dôsledky to bude
mať vo vašom živote? Aká bola
vaša reakcia, keď ste sa dozvedeli
túto správu?

Skôr než bola tá informácia
zverejnená, chcel som sa o ňu podeliť
s pápežom. Vďaka Božej milosti som
mohol ísť na audienciu s ním vo
štvrtok popoludní a oznámiť mu tú



správu skôr, než sa s ňou zoznámil
ktokoľvek iný. Pápež vyzerá celkom
dobre, je plný radosti, má obrovské
množstvo energie. Žartovne mi
povedal, že ľudia teraz budú hovoriť,
že to menovanie som dostal preto,
lebo som pápežov priateľ. Veľmi
dobre spolu vychádzame. Naozaj tá
atmosféra v jeho prítomnosti je taká
príjemná a naplnená dôverou, že ku
koncu stretnutia som mu povedal,
podávajúc mu bonboniéru: ,,Ten
pravý dôvod, prečo som priniesol
čokoládu je, aby sme oslávili
víťazstvo futbalistov River Club v
Argentíne."

Čo sa týka mojich nových povinnosti,
menovanie je datované k 10.
decembru, ale moja práca v Ríme sa
začne koncom januára, ešte strávim
niekoľko dní v Argentíne a zúčastním
sa na jednej formačnej aktivite v
Mexiku.



V tejto pozícii ste prvý človek,
ktorý nie je Španiel. Aký význam
tomu pripisujete?

Nie je na tom nič zvláštneho. Je to
prejavom dvoch vecí: že Dielo sa
zrodilo a najskôr rozvíjalo v
Španielsku, a súčasne že jeho
poslanie je univerzálne (v súčasnosti
pôsobí v 69 krajinách), čo sa časom
prejaví aj rozmanitosti národností v
každej oblasti a štruktúre Diela.
Napríklad v Generálnej rade a v
Centrálnej asesórii, ktoré pomáhajú
prelátovi spravovať Dielo, boli a sú
ľudia z veľmi rôznych krajín.

Čo bude znamenať nová pozícia
pomocného vikára pre správu
Diela? Aké úlohy budete mať?

Menovaním pomocného vikára má
teraz prelát dvoch vikárov, s ktorými
môže úzko spolupracovať. Jeho
povinnosti, ktorých neustále
pribúdalo, sa budú môcť vykonávať
efektívnejšie, prelátovi sa tak zväčší



podpora a pomoc pri jeho poslaní. Aj
keď táto funkcia bola predvídaná,
teraz sa uplatňuje poprvýkrát.
Postupom času budeme musieť
hľadať tie najlepšie spôsoby, ako
pracovať efektívne.

Pomocný víkár môže prevziať úlohy
preláta v správe, aby sa tak prelát s
väčšou energiou mohol venovať
svojej úlohe Otca a pastiera, a
spoľahnúť sa na Fernanda Ocáriza,
zabezpečujúceho výkonnú správu.

Aký dopad bude mať vaše
priateľstvo k s pápežom na spôsob,
akým Opus Dei prejavuje svoju
vernosť pápežovi? Aké úlohy pred
vás postavil pápež?

Možno sa k tomu pridá istá
familiárna blízkosť, avšak treba
povedať, že už od počiatku a vždy,
bolo Dielo v harmónii s pápežom.
Biskup Echevarría má s pápežom
vynikajúce vzťahy, už viackrát sa s
ním stretol. Dielo je tu preto, aby



slúžilo Cirkvi spôsobom, vytýčeným
pápežom. Celá naša špecifická
charizma spočívajúca v stretávaní sa
s Bohom v kažodennom živote, je k
tomu nasmerovaná, k službe Cirkvi a
spoločnosti, kráčajúc krokom, ktorý
určuje Svätý Otec. Osobitne mi
poradil, aby som bol veľmi blízko pri
prelátovi, aby som ho veľmi zblízka
nasledoval. A o toto sa budem snažiť.

Nachádzame sa v roku medzi
dvomi synodami o rodine. Ako
vnímate kontroverzné postoje,
ktoré sa vyskytli medzi
konzervatívnymi a progresívnymi
skupinami?

Ako to vyplýva aj zo slov pápeža,
myslím si, že sa nachádzame v
procese reflexie a štúdia vecí, čo je
vlastne synoda, s dôverou, že jej
závery budú veľkým dobrom pre
Cirkev. Pápež vo svojej záverečnej
reči poukázal na viacero pokušení,
vrátane pokušenia byť



konzervatívnym či progresívnym. A
žiada nás, aby sme neboli ani
konzervatívni, ani progresívni, ale
aby sme seba samých vnímali ako na
,,synodálnej ceste."

Pápež povedal, že na synode nejde o
diskusiu o učení Cirkvi, ale o
hľadanie ciest, ako zlepšiť pastoračnú
starostlivosť. Preto dúfame, že sa
ukážu nové návrhy a spôsoby, ako
zamerať túto starostlivosť, ktoré nám
pomôžu bližšie sa venovať
problémom, ktorým rodiny čelia, a
násť pozitívne riešenia pre súčasné
úlohy. Potrebujeme násť nový jazyk
pre komunikáciu viery a synoda
môže v tomto ohľade určite veľa
ponúknuť.

Pápež tiež povedal, že vyjadrenie
odlišných názorov na synode je
súčasťou tohto procesu, a že on, ako
rímsky pápež, je zárukou jednoty v
tomto dialógu odlišných názorov. V
Opus Dei môže každý mať osobité



názory v rámci kontextu jednoty s
pápežom. Ako inštitúcia rozhodne
podporujeme pápeža v pastoračných
smerniciach, ktoré predkladá Cirkvi.

Aké posolstvo chcete odovzdať
veriacim Opus Dei v Argentíne,
spolupracovníkom a tým, ktorí sa
zúčastňujú na formačných
aktivitách, keďže v budúcnosti sa s
nimi budete vídať oveľa
zriedkavejšie?

Dielo je jedna veľká rodina a dôležité
je, aby sme zdieľali našu radosť s
ostatnými, obzvlášť s ľuďmi v núdzi,
v úzkej jednote s Otcom (ako my
voláme preláta) a s pápežom. Nech
každý jeden a každá jedna na svojom
mieste vydáva svedectvo viery,
veľkodušnosti, vernosti pápežovi,
angažovanosti v solidarite, prejavom
radosti, dobre vykonanej práce v
službe iným mužom a ženám. Toto je
chvíľa, aby človek riskoval všetko pre
Boha a pre iných, a nezostal



uväznený vo svojom sebeckom
hľadaní prosperity, uväznený vo
svojich osobných problémoch, ktoré
nás uzatvárajú do nášho malého
sveta.
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